
 
PROTOKÓŁ NR XL/2023 

z XL sesji Rady Gminy Brańsk 
z dnia 31 października 2023 

 
Sesja odbyła się w godzinach 1000 – 1135, w sali konferencyjnej Gminnego Ośrodka 

Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy 
 

Transmisje na żywo i archiwalne nagrania obrad Rady Gminy Brańsk dostępne są                    
pod adresem: https://transmisja.esesja.pl/gminabransk 
 

Obradom przewodniczyła Pani Grażyna Płonowska – Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk. 
 
   Na stan 15 radnych w sesji uczestniczyło 14 radnych. 
Radni obecni: 

1. Bolesta Franciszek 
2. Brzozowski Marek 
3. Kadłubowski Marek 
4. Krasnodębska-Bobel Honorata 
5. Krasowski Tadeusz 
6. Matysiak Adam Wiesław 
7. Moczulska Elżbieta 
8. Płonowska Grażyna 
9. Półtorak Mariusz 
10. Rułka Franciszek 
11. Sierocki Witold Antoni 
12. Szpakowski Józef 
13. Wysocki Paweł 
14. Żero Anna Czesława 

 
Radny nieobecny: 

1. Górska Paula 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do oryginału protokołu. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 
1. Ks. dr Krzysztof Napiórkowski Proboszcz Parafii Św. Doroty Dziewicy i Męczennicy                       

w Domanowie 
2. Andrzej Jankowski  Wójt Gminy Brańsk 
3. Monika Falkowska  Zastępca Wójta 
4. Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy 
5. Anna Wiśniewska  Skarbnik Gminy 
6. Anna Bachurek   Kierownik GOPS w Brańsku 
7. Maciej Bobel   Dyrektor GOUK i GBP w Kalnicy 
8. Łukasz Twarowski  Adwokat 
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do oryginału protokołu 
 
   Przed otwarciem XL sesji Przewodnicząca Rady wezwała wszystkich do krótkiej chwili 
zadumy i modlitwy a następnie odczytała klauzulę RODO.  
 

Ad. 1 Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 
   Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska o godz. 1000 otworzyła XL sesję 
Rady Gminy Brańsk, na podstawie listy obecności poinformowała, że na ustawowy stan 

https://transmisja.esesja.pl/gminabransk


Rady – 15 radnych – na sali obrad obecnych jest 14 radnych, tym samym stwierdziła 
prawomocność obrad i podejmowania uchwał.  
 
Następnie Przewodnicząca Rady powitała przybyłych na sesję radnych, zaproszonych 
gości. 
 
Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad: 
   Przewodnicząca Rady poinformowała, że wszyscy radni w terminie otrzymali materiały          
na sesję, w tym porządek obrad, zwróciła się o zgłaszanie ewentualnych wniosków                     
i propozycji zmian lub poprawek do porządku. 
   Wobec braku wniosków, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała ustalony porządek sesji     
w brzmieniu: 
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 
2. Przedstawienie porządku obrad 
3. Przyjęcie protokołu z obrad XXXIX sesji rady gminy 
4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami 
5. Przedstawienie opinii Komisji Rady w sprawie projektów uchwał 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw 

Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem Wojewody Podlaskiego o zmianę 
rodzaju miejscowości 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Bielskiemu na dofinansowanie zadań w latach 2023 - 2024 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Brańsk na lata 2023-2026 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na 
lata 2023-2033 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańców Sołectwa 
Pasieka o zabezpieczenie w budżecie gminy na 2024 rok środków finansowych na zakup 
rębaka do gałęzi  

11. Rozpatrzenie wniosku mieszkańców Sołectwa Mień o zabezpieczenie w budżecie gminy 
na 2024r. środków finansowych na zakup urządzeń sportowych do wykonania siłowni 
zewnętrznej. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej 
Polskiej z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustaw: 
kodeksu postępowania cywilnego, kodeksu pracy, ustawy o postępowaniu 
egzekucyjnym w administracji i innych powiązanych tematycznie 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w  sprawie stanowiska w przedmiocie reparacji, 
odszkodowań i zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska poniosła w związku                   
z napaścią Niemiec na Polskę w 1939 r. oraz późniejszej okupacji 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w  sprawie udzielenia dotacji na Remont i renowację 
kaplicy ze źródełkiem „Krynica” 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w  sprawie udzielenia dotacji na Remont kościoła 
parafialnego p.w. św. Doroty w Domanowie – Etap I 

16. Przedłożenie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Brańsk za rok 
szkolny 2022/2023 

17. Przedłożenie informacji z analizy oświadczeń majątkowych przedłożonych do 
Wojewody, Przewodniczącego Rady Gminy, Wójta Gminy oraz Urzędów Skarbowych za 
2022 rok 

18. Informacja o wynikach analizy realizacji przyjętego planu inwestycyjnego na 2023r. oraz    
o wynikach kontroli wybranej inwestycji gminnej z lat 2021-2022 (przebudowa drogi 
gminnej nr 108233B w miejscowości Brzeźnica) przeprowadzonej przez Komisję 
Rewizyjną Rady Gminy Brańsk 



19. Informacja o wynikach lustracji Sołectw Popławy, Patoki, Załuskie Kościelne pod 
względem ładu i porządku w sołectwach 

20. Interpelacje i zapytania radnych 
21. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 
22. Sprawy bieżące 
23. Zamknięcie obrad  
 

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z obrad XXXIX sesji Rady Gminy: 
   Przewodnicząca Rady poinformowała, iż protokół z obrad XXXIX sesji Rady Gminy Brańsk 
był dostępny w Biurze Obsługi Rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu 
dzisiejszym. Do protokołu w statutowym terminie uwag nie zgłoszono, w związku z tym 
zarządziła głosowanie, nad przyjęciem protokołu  z obrad XXXIX sesji Rady Gminy Brańsk.  
Rada Gminy w obecności 14 radnych biorących udział w głosowaniu głosami: 14-„za”„             
„głosów przeciw”- 0  i „głosów wstrzymujących” – 0,  protokół przyjęła. 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu - lista nr 1) 
 
Ad. 4 Wójt Gminy Brańsk Pan Andrzej Jankowski przedstawił informację                              
z działalności w okresie między sesjami.  
(Informacja stanowi załącznik Nr 4 do oryginału protokołu). 
 
   Radny Pan Marek Kadłubowski w nawiązaniu do informacji o powołaniu Dyrektora 
Gminnej Biblioteki Publicznej, zwrócił się z pytaniem do Wójta  Gminy, czy coś się zmieniło, 
czy jest nowy dyrektor? 
 
   Wójt Gminy poinformował, że dyrektorem pozostała ta sama osoba, co dotychczas.  
 
   Na kolejne pytanie radnego Pana Marka Kadłubowskiego odnośnie dowozu uczniów            
z Załuskich i ze Spieszyna, czy gmina finansuje dowóz, o co chodzi z tym dowozem? 
 
   Odpowiedzi udzieliła Pani Elżbieta Janina Szymańska informując, że  gmina ma 
obowiązek zapewnić dowóz ewentualnie refundować dowóz dzieci niepełnosprawnych           
z orzeczeniem do przedszkola prywatnego i taka sytuacja ma miejsce w gminie. Jest 
ustalona stawka, rodzice zgłaszają chęć dowozu dzieci, zapewniając opiekę i sami dowożą.  
 
Przewodnicząca obrad zapytała Wójta Gminy, ile kupujący zapłacił za sprzedaną działkę    
w Popławach? 
  
  Wójt Gminy poinformował, że około 40tys. zł. 
 
  
Ad.5 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że opinia Komisji Rozwoju 
Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu w sprawie projektów uchwał pod 
obrady XL Sesji Rady Gminy Brańsk jest pozytywna. Uwag i zapytań do opinii nie 
zgłoszono. (Opinia Nr 62/2023 z dnia 23 października 2023r. stanowi załącznik Nr 5 do 
oryginału protokołu) 
 
Ad. 6  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw 
Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem Wojewody Podlaskiego o zmianę rodzaju 
miejscowości:  
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 



   Zastępca Wójta Gminy Pani Monika Falkowska poinformowała, że procedura trwa od 
jakiegoś czasu a chodzi o to, że  numeracji porządkowej nie prowadzi się dla części 
miejscowości, natomiast na dzień dzisiejszy Majorowizna jest częścią miejscowości 
Kiersnówek i to jest niezgodne ze stanem faktycznym. Aby nie zmieniać numeracji 
mieszkańcom Majorowizny i meldunku, co wiąże się z pewnymi kosztami, należy zmienić 
Majorowiznę na kolonię samodzielną, która stanowi oddzielną zwartą zabudowę. Podjęcie 
uchwały z wnioskiem do  Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem 
Wojewody jest kolejnym krokiem w tej procedurze. 
 
   Wobec braku zgłoszeń do zabrania głosu, Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję                
i zarządziła głosowanie: "nad projektem uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do 
Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem Wojewody Podlaskiego         
o zmianę rodzaju miejscowości" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do 
oryginału protokołu - lista nr 2) 

   Uchwała Nr XL/316/2023 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 października 2023r.                     
w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji 
za pośrednictwem Wojewody Podlaskiego o zmianę rodzaju miejscowości stanowi 
załącznik Nr 6 do oryginału protokołu. 

 
Ad. 7  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Bielskiemu na dofinansowanie zadań w latach 2023 – 2024 
 
   Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
   Wobec braku zgłoszeń do zabrania głosu, Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję                
i zarządziła głosowanie: "nad projektem uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Bielskiemu na dofinansowanie zadań w latach 2023 - 2024" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3                     
do oryginału protokołu - lista nr 3) 

   Uchwała Nr XL/317/2023 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 października 2023r.                     
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu na dofinansowanie 
zadań w latach 2023 – 2024 stanowi załącznik Nr 7 do oryginału protokołu. 

Ad. 8  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok: 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
   Wobec braku zgłoszeń do zabrania głosu, Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję                
i zarządziła głosowanie: 
"nad projektem uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu - lista nr 4) 



   Uchwała Nr XL/318/2023 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 października 2023r.                     
w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok stanowi załącznik Nr 8 do oryginału 
protokołu. 

Ad. 9  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Brańsk na lata 2023-2026 wraz z prognozą kwoty długu i spłat 
zobowiązań na lata 2023-2033: 

   Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
   Wobec braku zgłoszeń do zabrania głosu, Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad projektem uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk 
na lata 2023-2026 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2023-2033" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu - lista nr 5) 

 Uchwała Nr XL/319/2023 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 października 2023r. w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2023-2026 wraz             
z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2023-2033 stanowi załącznik Nr 9 do 
oryginału protokołu. 

Ad. 10 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańców 
Sołectwa Pasieka o zabezpieczenie w budżecie gminy na 2024 rok środków 
finansowych na zakup rębaka do gałęzi:   

   
 Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
   Wobec braku zgłoszeń do zabrania głosu, Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańców Sołectwa Pasieka    
o zabezpieczenie w budżecie gminy na 2024 rok środków finansowych na zakup rębaka do 
gałęzi " 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do 
oryginału protokołu - lista nr 6) 

   Uchwała Nr XL/320/2023 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 października 2023r.                     
w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańców Sołectwa Pasieka o zabezpieczenie      
w budżecie gminy na 2024 rok środków finansowych na zakup rębaka do gałęzi 
stanowi załącznik Nr 10 do oryginału protokołu. 

Ad. 11 Rozpatrzenie wniosku mieszkańców Sołectwa Mień o zabezpieczenie                    
w budżecie gminy na 2024r. środków finansowych na zakup urządzeń sportowych do 
wykonania siłowni zewnętrznej: 

    
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
Radny Pan Marek Kadłubowski zgłosił wniosek o pozytywne rozpatrzenie wniosku 
mieszkańców Sołectwa Mień, aby mogli tą siłownię wykonać. 
 



   Radny Pan Witold Antoni Sierocki m.in. powiedział – „uważam, iż nie powinniśmy dzielić 
funduszy, które dostajemy - zewnętrznych, na takie pomysły, że ktoś coś chce zrobić. 
Uważam, że jeżeli wieś Mień nie przekazała ogólnie środków funduszu sołeckiego - do 
ogólnej dyspozycji  na działania gminne, wykorzystali swoje środki na inny cel, więc niech 
czekają na następny fundusz sołecki i wtedy wykonują z tego funduszu, jeżeli nie przekazują 
do ogólnej kasy”   
    
   Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska w związku z brakiem kolejnych 
zgłoszeń do dyskusji zarządziła przerwę w obradach w celu ustawienia głosowania nad 
wnioskiem  
 
PRZERWA 1033 -1050 
 
Po wznowieniu obrad, Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła kworum. 
 
Następnie wyjaśniła, że po konsultacji z mecenasem wprowadzono: 
 
"Głosowanie nad wnioskiem w sprawie negatywnego rozpatrzenia wniosku mieszkańców 
Sołectwa Mień o zabezpieczenie w budżecie na 2024 środków finansowych na zakup 
urządzeń do siłowni zewnętrznej" 
 a później będzie   "Głosowanie nad wnioskiem w sprawie pozytywnego rozpatrzenia 
wniosku mieszkańców Sołectwa Mień o zabezpieczenie w budżecie na 2024 środków 
finansowych na zakup urządzeń do siłowni zewnętrznej" 
 
   Adwokat Pan Łukasz Twarowski wyjaśnił, że jeżeli nie zostanie przyjęty wniosek                    
o odrzucenie, wówczas radni będą głosowali nad wnioskiem  pozytywnym,                                  
t.j. o zaakceptowanie wniosku i o uchwalenie takiej uchwały. Skoro nie odbyło się to na 
komisji dlatego teraz trzeba to rozpatrzyć. Pierwsze trzeba przegłosować wniosek                     
o wprowadzenie projektu uchwały do porządku obrad, projekt uchwały przygotować, 
najpierw głosuje się tak jak odbywa się to w administracji sejmowej wniosek najdalej idący 
czyli wniosek za odrzuceniem czegoś, nieprzyjęciem, jeżeli wniosek przejdzie wówczas nie 
głosuje się pozytywnego i nie wprowadza się uchwały. Jeżeli ten pierwszy wniosek za 
odrzuceniem nie zostanie przyjęty, wówczas głosuje się wniosek pozytywny i wprowadzenie 
takiej uchwały i się nad nią głosuje.  
 
   Radny Pan Paweł Wysocki zauważył, że pierwszy był wniosek Pana Marka 
Kadłubowskiego i zgodnie „ze szkołą grzecznościową” pierwsze głosowanie powinno być 
nad pozytywnym rozpatrzeniem wniosku, co również poparła Radna Pani Honorata 
Krasnodębska Bobel. 
 
   Adwokat Pan Łukasz Twarowski poinformował, że sposób głosowania jaki przedstawił, 
jest to prawidłowa technika legislacyjna, przeprowadzenie odwrotnego głosowania nie 
byłoby zgodne z logiką.   
 
O godzinie 1053 na salę obrad przybył ks. dr Krzysztof Napiórkowski Proboszcz Parafii             
w Domanowie, serdecznie powitany przez Przewodniczącą Rady Gminy i Wójta Gminy. 
 
   Głos zabrał Wójt Gminy, który poinformował, że gmina ma obiecane za frekwencję 
wyborczą 250 tys. zł na  Koła Gospodyń Wiejskich.  
   Dalej powiedział – „po co uszczuplać budżet gminy, jeżeli mamy obiecane,  to na każde 
Koło Gospodyń Wiejskich środki finansowe zostaną przydzielone. Po co dyskutować nad 
jakimiś tematami, uszczuplaniem budżetu gminy, jak mamy inne inwestycje”. 



 
   Radna Pani Honorata Krasnodębska Bobel przypomniała, że są  środki finansowe                
w budżecie na Policję, na Szpital i to nie jest rozdawnictwo, tylko jeżeli chodzi                               
o mieszkańców gminy,  wówczas mówi się o rozdawnictwie.  
 
   Wójt Gminy nadmienił, że dla mieszkańców jest siłownia zewnętrzna na ORLIKU,  można   
z niej korzystać. Natomiast siłownia w Mniu powstanie tylko dla jednej wsi. Natomiast              
250 tys. zł może być podzielone na wszystkie Koła Gospodyń Wiejskich i każde wyda środki, 
na co zechce.  
 
   Radny Pan Marek Kadłubowski poinformował, że na terenie gminy jest 9 Kół Gospodyń         
w związku z tym uważa, że kwotę 250tys.zł należy podzielić po równo na wszystkie Koła.  
 
Wójt Gminy potwierdził zdanie radnego. 
 
   Adwokat Pan Łukasz Twarowski na poparcie swego zdania odnośnie kolejności 
głosowania nad wnioskami, odczytał fragment z zasad techniki legislacyjnej sejmowej 
praktykowanej obecnie.  

   Wobec braku zgłoszeń do zabrania głosu, Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

" nad wnioskiem w sprawie negatywnego rozpatrzenia wniosku mieszkańców Sołectwa 
Mień o zabezpieczenie w budżecie na 2024 środków finansowych na zakup urządzeń do 
siłowni zewnętrznej" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 5, PRZECIW: 9, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Odrzucono (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do 
oryginału protokołu - lista nr 7) 
 
   Następnie Przewodnicząca obrad zarządziła przerwę w obradach w celu ustawienia 
głosowania nad wnioskiem pozytywnym.  
 
PRZERWA 1059 -1102 
 
Po wznowieniu obrad, Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła kworum i zarządziła 
głosowanie: 
"nad wnioskiem w sprawie pozytywnego rozpatrzenia wniosku mieszkańców Sołectwa Mień 
o zabezpieczenie w budżecie na 2024 środków finansowych na zakup urządzeń do siłowni 
zewnętrznej" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 8, PRZECIW: 5, WSTRZYMAŁO SIĘ: 1.  
Wynik głosowania: Przyjęto (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do 
oryginału protokołu - lista nr 8) 
 

   Wobec przyjętego wniosku Przewodnicząca obrad zarządziła przerwę w obradach w celu 
ustawienia głosowania nad projektem uchwały w sprawie pozytywnego rozpatrzenia 
wniosku mieszkańców Sołectwa Mień o zabezpieczenie w budżecie gminy na 2024 rok 
środków finansowych na zakup urządzeń sportowych do wykonania siłowni zewnętrznej  

 
PRZERWA 1103 -1108 
 



Po wznowieniu obrad, Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła kworum i zarządziła 
głosowanie: 
"nad projektem uchwały w sprawie pozytywnego rozpatrzenia wniosku mieszkańców 
Sołectwa Mień o zabezpieczenie w budżecie gminy na 2024 rok środków finansowych na 
zakup urządzeń sportowych do wykonania siłowni zewnętrznej " 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 8, PRZECIW: 5, WSTRZYMAŁO SIĘ: 1.  
Wynik głosowania: Przyjęto (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do 
oryginału protokołu - lista nr 9) 

   Uchwała Nr XL/321/2023 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 października 2023r.                     
w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańców Sołectwa Mień o zabezpieczenie              
w budżecie gminy na 2024 rok środków finansowych na zakup urządzeń sportowych 
do wykonania siłowni zewnętrznej stanowi załącznik Nr 11 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 12 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wystąpienia do Sejmu 
Rzeczypospolitej Polskiej z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie 
nowelizacji ustaw: kodeksu postępowania cywilnego, kodeksu pracy, ustawy                  
o postępowaniu egzekucyjnym w administracji i innych powiązanych tematycznie: 

Wobec braku zgłoszeń do zabrania głosu, Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

 
"nad projektem uchwały w sprawie wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej                  
z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustaw: kodeksu 
postępowania cywilnego, kodeksu pracy, ustawy o postępowaniu egzekucyjnym                       
w administracji i innych powiązanych tematycznie" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 8, PRZECIW: 5, WSTRZYMAŁO SIĘ: 1.  
Wynik głosowania: Przyjęto 

   Uchwała Nr XL/322/2023 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 października 2023r.                     
w sprawie wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej z petycją o podjęcie 
inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustaw: kodeksu postępowania 
cywilnego, kodeksu pracy, ustawy o postępowaniu egzekucyjnym w administracji         
i innych powiązanych tematycznie stanowi załącznik Nr 12 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 13 Rozpatrzenie projektu uchwały w  sprawie stanowiska w przedmiocie reparacji, 
odszkodowań i zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska poniosła w związku             
z napaścią Niemiec na Polskę w 1939 r. oraz późniejszej okupacji 

Wobec braku zgłoszeń do zabrania głosu, Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

"nad projektem uchwały w  sprawie stanowiska w przedmiocie reparacji, odszkodowań             
i zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska poniosła w związku z napaścią Niemiec na 
Polskę w 1939 r. oraz późniejszej okupacji" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 



Ad. 14 Rozpatrzenie projektu uchwały w  sprawie udzielenia dotacji na Remont                 
i renowację kaplicy ze źródełkiem „Krynica” 

Wobec braku zgłoszeń do zabrania głosu, Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

"nad projektem uchwały w  sprawie udzielenia dotacji na Remont i renowację kaplicy ze 
źródełkiem „Krynica”" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 

Ad. 15 Rozpatrzenie projektu uchwały w  sprawie udzielenia dotacji na Remont 
kościoła parafialnego p.w. św. Doroty w Domanowie – Etap I 

Wobec braku zgłoszeń do zabrania głosu, Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

"nad projektem uchwały w  sprawie udzielenia dotacji na Remont kościoła parafialnego     
p.w. św. Doroty w Domanowie – Etap I" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 

Ad. 16 Przedłożenie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie 
Brańsk za rok szkolny 2022/2023 

 
Godz. 1117 salę obrad opuścił ks. dr Krzysztof Napiórkowski Proboszcz Parafii                            
w Domanowie. 
 
   Wobec braku zgłoszeń do zabrania głosu, Przewodnicząca przeszła do kolejnego punktu 
porządku obrad. 
 

Ad. 17 Przedłożenie informacji z analizy oświadczeń majątkowych przedłożonych do 
Wojewody, Przewodniczącego Rady Gminy, Wójta Gminy oraz Urzędów Skarbowych 
za 2022 rok 

 
   W tym punkcie Przewodnicząca Rady odczytała wszystkie nadesłane informacje 
dotyczące analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych gminy i kierowników 
jednostek organizacyjnych gminy. 
 

Ad. 18 Informacja o wynikach analizy realizacji przyjętego planu inwestycyjnego na 
2023r. oraz    o wynikach kontroli wybranej inwestycji gminnej z lat 2021-2022 
(przebudowa drogi gminnej nr 108233B w miejscowości Brzeźnica) przeprowadzonej 
przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Brańsk 

 
   Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół z kontroli był dostępny dla wszystkich 
radnych w związku z tym zwróciła się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają jakieś uwagi 
zapytania do kontroli. 
 
   Wobec braku zgłoszeń do zabrania głosu, Przewodnicząca przeszła do kolejnego punktu 
porządku obrad. 
 



Ad. 19 Informacja o wynikach lustracji Sołectw Popławy, Patoki, Załuskie Kościelne 
pod względem ładu i porządku w sołectwach 

 
   Przewodnicząca Rady odczytała protokół Komisji Rozwoju Gospodarczego Oświaty 
Budownictwa i Transportu z lustracji sołectw.  
 
   Wobec braku zgłoszeń do zabrania głosu, Przewodnicząca przeszła do kolejnego punktu 
porządku obrad. 
 

Ad. 20 Interpelacje i zapytania radnych:  

   Przewodnicząca Rady poinformowała, że w okresie między sesjami do Biura Rady nie 
wpłynęły interpelacje i zapytania radnych.  
   
   W trakcie obrad również interpelacji i zapytań nie złożono. 
 

Ad. 21 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych:  

 
Wobec braku interpelacji i zapytań, odpowiedzi nie udzielano. 
 
Ad. 22 Sprawy bieżące: 
 

 Przewodnicząca Rady Gminy odczytała do wiadomości Rady pismo z Komendy 
Powiatowej Policji w Bielsku Podlaskim o wsparcie finansowe w 2024r. na zakup 
radiowozu. Dodała, że Rada odniesie się do prośby, po otrzymaniu wniosku od Wójta 
w tej sprawie.  
 
Pani Elzbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy zaproponowała przegłosowanie 
stanowiska Rady. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że stanowisko Rada podejmie na 
posiedzeniu Komisji po przedyskutowaniu tematu.  
 

 Przewodnicząca Rady Gminy odczytała pismo z Zakładu Ubezpieczeń Społecznych 
dotyczące wyników postępowania wyjaśniającego prowadzonego na wniosek Rady 
Gminy w zakresie zatrudnienia pracownika w GOUK i wydanej decyzji umarzającej 
postępowanie.  
 

 Przewodnicząca Rady Gminy odczytała pismo Sołectwa Brzeźnica o przeznaczenie 
z otrzymanej promesy z Rządowego Programu Inwestycji Strategicznych 
dedykowanego samorządom, w których funkcjonowały tzw. PGR-y. części kwoty na 
5 zadań wymienionych we wniosku. 
 
 

 Radny Pan Franciszek Rułka zwrócił się z pytaniem do Wójta Gminy odnośnie 
położenia sortowni śmieci, na którą gmina otrzymała promesę,  jaki rodzaj odpadów 
będzie odbierany i czy będą odbierane odpady zmieszane? 
 

   Wójt Gminy wyjaśnił, że to nie będzie sortownia śmieci, tylko Punkt Selektywnej Zbiórki 
Odpadów Komunalnych i odbierane będą plastiki,  szkło, gruz takie, które mieszkańcy 
dowiozą, natomiast nie będą odbierane odpady zmieszane. 



 
   Pani Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy odniosła się do wniosku Sołectwa 
Brzeźnica, (odczytanego przez Przewodniczącą obrad) poinformowała, że wniosek na 
dotację „w ramach PGR” był złożony z inicjatywy Wójta Gminy na działanie celowane, 
zagospodarowanie trenów poprzemysłowych na „bazie”, czyli terenów po PGR-e. Środki        
z otrzymanej promesy tylko i wyłącznie mogą być przeznaczone na ten cel. Jeżeli byłyby 
przeznaczone na inny cel niż we wniosku, nie byłyby właściwie rozliczone i zaakceptowane. 
Inicjacja mieszkańców o przeznaczeniu części środków z promesy na inne zadania, nie jest 
trafna, ponieważ promesa przyznana jest już na określony cel „Rewitalizację obszarów 
poprzemysłowych, zagospodarowanie terenów na Brzeźnicy” 
 
(Szczegółowy przebieg dyskusji w pkt 22 „Sprawy bieżące”, znajduje się w nagraniu audio-
wizualnym, dostępnym pod adresem: https://transmisja.esesja.pl/gminabransk 
 
Ad. 23 Zamknięcie obrad: 
 
   Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna 
Płonowska    o godz. 1135 zamknęła obrady XL sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły się 
modlitwą, „Zdrowaś Maryjo…”   
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 
Protokolant:                                                                  Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk 
 
/-/Alina Adamczyk                                                                        /-/Grażyna Płonowska   

https://transmisja.esesja.pl/gminabransk

